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Op 23 juni stuurde u ons een brief op grond van artikel 37 Reglement van Orde met een aantal 
vragen die betrekking hebben op riooloverstorten in de gemeente Landgraaf. 
Hieronder geven wij puntsgewijs antwoord op de door u gestelde vragen. 
 
Beantwoording vragen 
1. Is het college op de hoogte van bovenstaand beschreven situatie in het gebied Rouenhof?  

Ja, we zijn bekend met de situatie. De uitstroomvoorziening van deze overstort ligt in de 
gemeente Landgraaf, maar is afkomstig van een in de gemeente Kerkrade gelegen 
rioleringsgebied. De gemeente Kerkrade is verantwoordelijk voor het saneren van de overstort. 
 

2. Is het college het met ons eens, dat specifiek bij het overstort zoals beschreven, in het gebied 
Rouenhof, de vervuiler zou moeten betalen, en dus de gemeente Kerkrade verantwoordelijk is 
voor het opruimen van het afval, daarbij de uiterste voorzichtigheid te betrachten voor de 
kwetsbaarheid van dit gebied? Zo nee, door wie wordt betreffend gebied dan wel 
schoongemaakt?  
Ja, daar zijn we het mee eens. Meldingen en klachten omtrent deze overstort en daadwerkelijke 
overstorten melden wij bij de gemeente Kerkrade. Gemeente Kerkrade is verantwoordelijk voor 
deze overstort zal haar verantwoording moeten nemen. 
 

3. Is het college ermee bekend dat de gemeentelijk riooloverstorten in zijn algemeenheid een risico 
vormen voor het behalen van de KRW doelen voor 2027? Zo nee, bent u bereid om hier op zeer 
korte termijn hier informatie over in te winnen?  
Ja, dat is ons bekend. De KaderRichtlijnWater-doelstelling (KRW) is een grote opgave. Veel 
aspecten hebben invloed op de waterkwaliteit in het oppervlaktewater. Voor al deze aspecten 
moet de emissie beperkt blijven. Zo moet ook de emissie van riooloverstorten beperkt blijven. 
Samen met het Waterschap Limburg zijn we bezig een inventarisatie van de riooloverstorten. 
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4. Ziet u het belang in van het terugdringen van de frequentie en het volume van overstorten van 

rioolwater voor het verbeteren van de waterkwaliteit? Zo nee, waarom niet?  
Jazeker. Riooloverstorten zijn echter maar 1 aspect. De waterkwaliteit wordt ook beïnvloed door 
lozingen van chemische stoffen van bedrijven, te veel voedingsstoffen (zoals stikstof en fosfaat) 
en gewasbeschermingsmiddelen in de landbouw, lozingen van gezuiverd rioolwater door 
rioolwaterzuiveringsinstallaties, vuil water dat via het buitenland via beken en rivieren onze 
gemeente binnenstroomt, de gevolgen van klimaatveranderingen en de onnatuurlijke inrichting 
van harde oevers. 
 

5. Graag ontvangen wij een overzicht van de opgave binnen onze gemeente. Dit betreft alle locaties 
van (problematische) overstorten met achterliggende data zoals de ecologische toestand. Ook 
graag in dat overzicht overstorten vanuit de gemeente Landgraaf in andere gemeenten.  
Het is nu nog onduidelijk welke maatregelen precies uitgevoerd moeten worden om aan de 
doelstelling te voldoen. We kunnen dan ook niet goed overzien hoe groot de opgave is.  
We hebben alle overstorten in beeld, maar moeten verder onderzoek doen naar welke 
maatregelen effectief zijn per overstort die niet voldoen. Uit de eerste resultaten van de 
berekeningen van de riolering (Basisrioleringsplan – BRP) komt naar voren hoeveel berging 
gemaakt moet worden om aan de doelstelling te voldoen. Nu moeten de maatregelen concreter 
gemaakt worden en ingepland worden.  
Er dient nog in overleg met het Waterschap Limburg een prioritering gemaakt te worden in 
overstorten die aangepakt moeten worden. Verder moeten de mogelijkheden voor 
meekoppelkansen nog onderzocht worden. Meekopppelkansen intern, maar eventueel ook 
extern met het waterschap of andere partners (zoals omliggende gemeenten of  
(semi-)overheden). Hier zijn wellicht meekoppelkansen te bedenken t.a.v. grondaankoop en 
bergingsvoorzieningen.  
 

6. Kunt u ons informeren welke aanpassingen nodig zijn aan het rioolstelsel zelf om piekbuien te 
verwerken zonder overstort? Zo nee, wanneer bent u van plan dit overzicht te maken en aan ons 
ter beschikking te stellen?  
In de regel moeten we ruimte/berging in het rioolstelsel creëren. Dit kan enerzijds door het 
realiseren van bergingsvoorzieningen, anderzijds door afkoppelen van regenwater; minder 
verhard oppervlak aansluiten op het riool.  
Het realiseren van bergingsvoorzieningen is een kostbare zaak en voor deze opgave zijn we in 
afwachting van het BRP. Maar we zetten bij alle ontwikkelingen binnen de openbare ruimte wel 
vol in op afkoppelen. Daarnaast stimuleren wij onze burgers om zelf ook af te koppelen. Hiertoe 
heeft uw raad begin dit jaar de stimuleringsregeling afkoppelen vastgesteld.  
 

7. Is er reeds een plan van aanpak ten behoeve van het saneren van problematische overstorten 
opgesteld? Zo ja, dan zouden wij dit graag ontvangen. Zo nee, op welke termijn mogen wij dit 
verwachten?  
Nee, er is nog geen concreet plan van aanpak. De te nemen maatregelen zijn op hoofdlijnen 
bekend, maar moeten nog aangevuld worden met informatie van rioolgegevens en -
berekeningen van de gemeente Kerkrade. We nemen dit in Parkstadverband op in de 
samenwerkingsovereenkomst Meten, Monitoren Rekenen. Wanneer de gegevens van de 
gemeente Kerkrade bekend zijn, gaan we in overleg met het Waterschap Limburg de maatregelen 
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prioriteren. Naar verwachting zal het BRP eind dit jaar gereed zijn. Dan kunnen we aan de slag 
met een plan van aanpak en een uitvoeringsplan.  
 

8. Op welke wijze gaat u ervoor zorgen dat ons rioolstelsel en met name de overstorten uiterlijk 
2027 zodanig functioneren dat deze de ecologische toestand in de beken niet meer schaden?  
We verwachten (overigens net als veel gemeenten in den lande) niet dat we alle overstorten 
aangepakt hebben voor het einde van 2027. Dit komt omdat we nog veel moeten doen. Dit is 
het gevolg van het feit de riooldata niet op orde was en we de afgelopen 3 jaar veel energie 
hebben gestoken in het project om de riooldata op orde te krijgen, zodat er met de juiste 
gegevens kon worden gerekend (BRP). Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan het 
BRP, de rekengegevens en voorgestelde maatregelen worden aan het Waterschap Limburg 
voorgelegd ter toetsing en prioritering. 
Maar we hebben niet stil gezeten. De aflopen jaren hebben veel geïnvesteerd in maatregelen 
om de wateroverlast aan te pakken en zogenaamde "no regret" maatregelen uitgevoerd. Omdat 
we niet beschikten over de juiste rekengegevens, hebben we geen typische milieumaatregelen 
uitgevoerd. Maar hebben we wel volop ingezet op afkoppelen, waarmee we al een significante 
bijdrage hebben geleverd aan het verminderen van de riooloverstorten.  
 

 
Heeft u nog vragen naar aanleiding van deze brief?  
Dan kunnen deze aan de griffie verstuurd worden. 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Landgraaf, 
de secretaris, de burgemeester, 
{{esl:Signer2:capture:size(175,75)}} {{esl:Signer2:capture:size(175,75)}} 
 
 
 
 
ir. J.M.C. Rijvers mr. R. de Boer 
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